

SĂNĂTATEA MINTALĂ PENTRU TOȚI: DEZVOLTĂM REZILIENȚA ȘI SERVICII DE CALITATE

JOI, 24 noiembrie 2022

08.30-09.00	Înregistrarea participanților
	Deschiderea conferinței
09.00-09.30	<p>Cuvânt de deschidere din partea Ministerului Sănătății (MS)</p> <p>Cuvânt de deschidere din partea Universitatea de Stat de Medicină și Farmacie “Nicolae Testemițanu” (USMF)</p> <p>Cuvânt de deschidere din partea Societății Psihiatrilor, Narcologilor, Psihoterapeuților și Psihologilor Clinicieni din Republica Moldova (SPNPPC)</p> <p>Răspuns internațional în intervenția de criză – Maura Reap - OMS</p>
09.30-10.00	<p>Lansarea platformei online www.sanatate-mintala.md</p> <p>Speakeri:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Reprezentant al Ministerului Sănătății al Republicii Moldova - Reprezentant al Biroului de Cooperare al Elveției în Republica Moldova - Victoria Condrat, manager local al proiectului moldo-elvețian MENSANA - ”Suport pentru reforma serviciilor de sănătate mintală în Moldova”.
10.00-11.00	<p>Sesiunea plenară 1: Sănătatea mintală în situații de criză</p> <p>Speakeri:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Prof. Daniel David (RO) - Intervenții cognitiv-comportamentale în crize sociale. - Prof. Martina Rojnic (HR)- Rolul profesioniștilor din domeniul sănătății mintale din Europa în timp de război și pandemie. - Conf. Bolea Zinaida - Perspective psihanalitice asupra traumei istorice. <p>Moderator: Chihai Jana</p>
11.00-11.30	PAUZĂ DE CAFEA, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor
11.30-13.00	<p>Sesiunea plenară 2: Servicii și activități recuperative în vederea integrării sociale și profesionale în sănătatea mintală</p> <p>Speakeri:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Julie Bailie, (Regatul Unit) Șefa Centrului de Suport Individual și Plasare în câmpul muncii (SIP) pentru Sănătatea Mintală - Suport Individual și Plasare în câmpul muncii ca instrument de recuperare – Experiența de expansiune rapidă a SIP în Anglia - Usha Vara (Regatul Unit), Central and North West London NHS Foundation Trust - Suport Individual și Plasare în câmpul muncii – acțiuni la nivel local - Cristina Nestor, Consultant în Asistență Socială, Proiectul MENSANA - De ce să investim în Suport Individual și Plasare în câmpul muncii în Moldova? - Andrei Eșanu, lector universitar, Universitatea de Medicină și Farmacie ”Nicolae Testemițanu” – Perspectivele integrării SIP în recuperare în Moldova <p>Moderator: Eșanu Andrei</p>
13.00-14.00	PAUZĂ DE PRÂNZ

14.00-15.15	Sesiunea plenară 3: Abordarea interdisciplinară a tulburărilor neurocognitive Speakeri: - Conf. Coșciug Ion, Conf. Deliv Inga - Managementul tulburărilor cognitive și non-cognitive în demență. Moderator: Coșciug Ion	
15.15-15.30	Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
15.30-16.50	Simpozionul 1 - Sănătatea mintală la copii Speakeri: - Conf. Dr. Florina Rad, As. Univ., Dr. Emanuela Andrei, As. Univ., Dr. Ilinca Mihailescu (RO) - Dinamica tulburărilor afective la copil și adolescent - online - Conf. Deliv Inga - Depresia la copii și adolescenți - Garștea Victoria – Abordarea copiilor cu TSA - Conf. Jana Chihai - Depresia și anxietatea - abordări și tratamente - Dr. Alina Bologan, Abordarea terapeutică în tulburarea de anxietate generalizată. Moderator: Deliv Inga	Simpozionul 2 - Colaborări științifice trans-frontaliere în domeniul sănătății mintale între Republica Moldova și România Speakeri: - Prof. Chirița Vasile, prof. Chirița Roxana, conf. Dobrin Romeo, dr. Nedelciuc Gheorghe - Iași, (RO) - Orientarea biologică a lui C. I. Parhon - deschiderea drumului școlii de la Socola (30 minute offline) - conf. Oprea Valentin - Serviciul psihiatric în Republica Moldova. Trecut, prezent și viitor. Moderator: Oprea Valentin
16.50-17.10	PAUZĂ DE CAFEĂ, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
17.10-18.30	Simpozionul 3 - Tratamente contemporane în tulburările mintale severe Speakeri: - Dr. Gabriel-Cristian Marinescu (RO) - Opțiuni terapeutice moderne pentru tratamentul depresiei rezistente – sponsorizat de Janssen - conf. Nastas Igor - Rezistența și modele de terapii adjuvante în schizofrenie - conf. Oprea Valentin - Managementul terapeutic în tulburarea afectivă bipolară. Aspecte relevante în practica clinică Moderator: Nastas Igor	Simpozionul 4 - Tinerii cercetători în psihiatrie Speakeri: - Radilova Iulia - Relația dintre tulburările mintale severe și rezultatele COVID-19: severitate și mortalitate. - Musiuc Iulia - Practici și opțiuni terapeutice ale tulburărilor de anxietate la pacienții cu tulburare afectivă bipolară. - Jelaga Dorin – Tulburările mintale severe. Biomarkeri periferici în primul episod psihotic. - Gherasim Sanda - Tulburările mintale severe: reabilitare psiho-socială în cadrul serviciilor comunitare de sănătate mintală. - Sanduleac Lidia - Tulburarea psihotică acută tranzitorie asociată infecției cu virusul SARS-CoV-2. Studiu de caz

		Moderator: Oprea Valentin, Coșciug Ion
VINERI, 25 noiembrie 2022		
09.00-10.20	Sesiunea plenară 4: Schizofrenia. Management terapeutic modern. Speakeri: - Prof. Manea Mirela, București, (RO) - Antipsihoticele de generația 3. Proprietăți farmacologice. Strategii de comutare (switch). - Conf. Coșciug Ion, Chișinău, RM - Argumente farmacologice pentru terapia prin asociere de antipsihotice. Moderator: Coșciug Ion	
10.20-10.50	PAUZĂ DE CAFEA, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
10.50-12.20	Sesiunea plenară 5: Intervenții farmacologice și multidisciplinare în tratamentul pacienților cu tulburări mintale severe Speakeri: - Dr. Gabriel-Cristian Marinescu (RO) - Opțiuni terapeutice în faza de stabilizare a schizofreniei Paliperidona cu administrare la 3 luni – sponsorizat de Janssen - Prof. Mirela Manea (RO) - Stigma în psihiatrie - Prof. Michael Davidson, USA - Tendințe viitoare în prestarea serviciilor psihiatrice și neuroștiință Moderator: Nastas Igor	
12.20-12.30	Spot Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
12.30-13.30	Sesiunea plenară 6: În suportul familiilor persoanelor care se confruntă cu schizofrenie. Speaker: - Diana Osadci, MD, PhD (HU) - Rolul îngrijitorilor în managementul schizofreniei și în îmbunătățirea rezultatelor tratamentului Moderator: Chihai Jana	
13.30-14.30	PAUZĂ DE PRÂNZ	
14.30-15.50	Simpozionul 5 - Abordări non-farmacologice în sănătatea mintală Speakeri: - Dr. Raluca Nica (RO), Psihoterapeut TCC - Utilizarea psihoterapiei cognitiv-comportamentale în tratamentul tulburărilor mintale - Oxana Gumennaia, Psihoterapeut TCC - Utilizarea psihoterapiei cognitiv-comportamentale în tulburarea de panica	Simpozionul 6 - Sănătatea mintală - o problemă de sănătate publică Speakeri: - Prof. Jutta Lindert (DE) - Reziliență și afecțiuni de sănătate mintală - Prof. Mark Weiser (IL) - Dezvoltarea medicamentelor în schizofrenie: trecut, prezent și viitor - conf. Boronin Larisa - Plantele medicinale și suplimentele nutritive în

	<p>- Elena Veverita, Psihoterapeut TCC - Utilizarea psihoterapiei cognitiv-comportamentale în tulburarea de anxietate generalizată</p> <p>- Dr. Lucia Veverita, Psihoterapeut TCC - Utilizarea psihoterapiei cognitiv-comportamentale în tulburarea depresivă</p> <p>Moderator: Coșciug Ion</p>	<p>tulburările psihice în timpul sarcinii</p> <p>Moderator: - Nastas Igor</p>
15.50-16.20	<p>PAUZĂ DE CAFEA, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor</p>	
16.20-17.40	<p>Simpozionul 7 - Medii sociale și problematica adicțiilor</p> <p>Speaker:</p> <p>- Conf. Valentin Petre Matei (RO) - Factori de risc și consecințe ale traumatismelor cranio-cerebrale la pacienții de sex masculin. Date din Studiul de cohortă privind factorul de risc pentru consumul de substanțe</p> <p>- Conf. Ovidiu Alexinschi, Alexandra Bolos, Nicoleta Bobutanu, Cristina Nedelcu, Gheorghe Nedelciuc, Marcel Alexandru Gaina (RO) - Actualități și tendințe în medicina adicției - ICD 11, telepsihiatria și VR ;</p> <p>- Dr. Petrisor Ciprian Aldescu (RO) - Tulburarea de personalitate antisocială în mediul penitenciar</p> <p>Moderator: Nastas Igor</p>	<p>Simpozionul 8 - Tratatamentul psihoterapeutic în diverse probleme de sănătate mintală - realități și perspective</p> <p>Speakeri:</p> <p>- Adeola Cornelia - Înțelegerea traumei și tratamentul acesteia</p> <p>- Dr. Calancea Veronica - Studiul factorilor prognostici și psihopatologici la pacienții vârstnici.</p> <p>- Conf. Cernițanu Mariana - Rolul dezvoltării inteligenței emoționale în psihoterapie</p> <p>Moderator: Cernițanu Mariana</p>
<p>Sâmbătă, 26 noiembrie 2022</p>		
09.00-10.30	<p>Sesiunea plenară 7: Bune practici în sistemele de sănătate mintală</p> <p>Speakeri:</p> <p>- Bernard Jacob (Belgia) – Reforma in sistemul de sănătate mintală în Belgia (the reforms of mental health care in Belgium)</p> <p>- Lotte Voorham, Dr. Laura Shields-Zeeman (Olanda) - Priorități europene la nivel de politici de sănătate mintală.</p> <p>- Faith Thomson (Olanda) - Sănătatea mintală la locul muncă - perspective naționale și internaționale.</p> <p>- Victoria Condrat (MD) - Sănătatea mintală - perspective de dezvoltare în Republica Moldova.</p> <p>Moderator: Garaz Grigore</p>	

10.30-11:00	PAUZĂ DE CAFEĂ, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
11:00-12.30	Sesiunea plenară 8: Fumatul - viziune multidisciplinară Speakeri: - Peter Harper, MD, Oncolog (Regatul Unit) – Disparități legate de fumat în Regatul Unit - Academician Chaban Oleg Sozontovich, Psihiatru-Narcolog & Mishchenko Larisa Anatolyevna, Doctor în științe medicale, Cardiolog (UKR) - Prof. Mishchenko Larisa Anatolyevna (UKR) - Profesor, șef al Departamentului de Hipertensiune, Institutul de Cardiologie. M.D. Strazhesko, NAMS al Ucrainei. - Jurnal Sănătate Moderator: Garaz Grigore	
12.30-12.40	Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
12.40-13.40	Sesiunea plenară 9: - Depresia și prevenirea suicidului Speakeri: - Karel Kraan (Elveția) – Managementul psihozei, detectarea precoce și intervenție. - Dr. Raluca Nica (RO), Tiberiu Rotaru (Ro) - Bune practici sistandarde ale serviciilor furnizate de spitalele de psihiatrie. - Vlado Nakov (BG) – Suicidul în Bulgaria – contextul istoric. Moderator: Garaz Grigore	
13.40-14.40	PAUZĂ DE PRÂNZ	
14.40-16.00	Simpozion 9 - Aspecte multidisciplinare în sănătatea mintală Speakeri: - Conf. Mihai Cristian Pirlog (RO) - Efectele pandemiei COVID asupra sistemului de educație medicală - dr. Alina Roșca (RO), șef de lucrări - Calitatea vieții la pacienții cu declin cognitiv subiectiv - Dr. Ana Giurgiuc (RO), șef de lucrări - Pregătirea și retenția medicilor psihiatri: Experiența României în cadrul Uniunii Europene - Dr. Vlado Nakov (BG) – Suicidul la bătrânețe Moderator: Eșanu Andrei	Simpozionul 10 - Serviciile spitalicești și rolul lor în sănătatea mintală Speakeri: - Dr. Ciprian Băcilă (RO)- Cercetarea în neuroștiințe și sănătatea mintală - Dr. Claudia Anghel (RO) - Terapia electroconvulsivantă - direcții viitoare. - Prof Anamaria Ciubară, drd psih. Simona Mitincu (RO) Resetări psiho-emoționale în era post-pandemie Moderator: Deliv Inga
16.00-16.20	PAUZĂ DE CAFEĂ, Spot, poster promoțional / video-uri din partea partenerilor	
16.20-18.00	Simpozion 11 - Tulburările din spectrul autist – provocări mari	Simpozionul 12 - Tinerii cercetători în sănătate mintală

	<p>Speaker:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Dr. Lauren Moscovitzs - Evaluarea și îngrijirea individului cu autism având comportamente agresive sau auto-vătămătoare. <p>Sesiune de intrebari si raspunsuri.</p> <p>Moderator: Nastas Igor</p>	<p>Speakeri:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Radu Coșulean - Evaluarea profilului psihologic și a necesităților psihoemoționale ale persoanelor cu tulburările mintale severe (TMS). - Grigoraș Irina - Managementul pacienților cu demență în boala Alzheimer - Eremia Valentina - Rolul nutrigenomicii în tulburările psihiatrice - Eremia Valentina – Tulburările psihiatrice la pacienții cu boala Creutzfeldt Jacobs - Țapeș Victoria – Depresia în cadrul schizofreniei - Buga Ina – Aspecte genetice și moleculare în TAB <p>Moderator: Oprea Valentin, Coșciug Ion</p>
14.30	ÎNCHIDEREA SOLEMNĂ A CONFERINȚEI	

MENTAL HEALTH FOR ALL: BUILDING RESILIENCE AND QUALITY SERVICES

THURSDAY, 24th of November 2022

08.30-09.00	Registration of the participants
	Opening of the Conference
09.00-09.30	<p>Opening speech by the Ministry of Health (MH)</p> <p>Opening speech by “Nicolae Testemițanu” State University of Medicine and Pharmacy (SUMP)</p> <p>Opening speech by the Society of Psychiatrists, Narcologists, Psychotherapists and Clinical Psychologists of the Republic of Moldova (SPNPPC)</p> <p>International response in crises intervention – Maura Reap - WHO</p>
09.30-10.00	<p>The launch of the online platform www.sanate-mintala.md</p> <p>Speakers:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Representative of the Ministry of Health of the Republic of Moldova - Representative of the Swiss Cooperation Office in the Republic of Moldova - Victoria Condrat, local manager of the Moldovan-Swiss project MENSANA - "Support for the reform of mental health services in Moldova".
10.00 - 11.00	<p>Plenary session 1: Mental health in crisis situations</p> <p>Speakers:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Prof. Daniel David (RO) - Cognitive-behavioural interventions in social crises - Prof. Martina Rojnic (HR) - The role of the European mental health professionals in wartime and during the pandemic - Bolea Zinaida, Assoc. Prof. - Psychoanalytic perspectives on historical trauma <p>Moderator: Chihai Jana</p>
11.00-11.30	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners
11.30-13.00	<p>Plenary session 2: Recovery-based services and activities for social and professional integration in mental health</p> <p>Speakers:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Julie Bailie, (UK) Head of IPS Centre for Mental Health - Individual Placement and Support (IPS) as a recovery tool - The experience of rapid expansion of IPS in England - Usha Vara, Central and North West London NHS Foundation Trust - Individual Placement and Support- local operation - Cristina Nestor, Social Care advisor, MENSANA Project - Why to invest in Individual Placement and Support in Moldova? - Andrei Eșanu, university lecturer, “Nicolae Testemițanu” State University of Medicine and Pharmacy – The prospects of IPS integration in recovery in Moldova <p>Moderator: Eșanu Andrei</p>

13.00-14.00	LUNCH BREAK	
14.00-15.15	Plenary session 3: Interdisciplinary approach to neurocognitive disorders Speakers: - Coşciug Ion, Assoc. Prof., Deliv Inga, Assoc. Prof. – Management of cognitive and non-cognitive disorders in dementia. Moderator: Coşciug Ion	
15.15-15.30	Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
15.30-16.50	Symposium 1 - Mental health in children Speakers: - Dr. Florina Rad, Assoc. Prof., Dr. Emanuela Andrei, Univ. Assist., Dr. Ilinca Mihailescu, Univ. Assist. (RO) - The dynamics of affective disorders in children and adolescents — online - Dr. Deliv Inga, Assoc. Prof. - Depression in children and adolescents - Garştea Victoria - Approach to children with ASD - Dr. Jana Chihai, Assoc. Prof. - Depression and anxiety — approaches and treatments - Dr. Alina Bologan, Therapeutic approach in generalized anxiety disorder. Moderator: Deliv Inga	Symposium 2 - Cross-border research collaboration in mental health between the Republic of Moldova and Romania Speakers: - Prof. Chiriţa Vasile, Prof. Chiriţa Roxana, Dobrin Romeo, Assoc. Prof., Dr. Nedelciuc Gheorghe – Iaşi (RO) - The biological orientation by C. I. Parhon — opening the way to Socola school (30 minute offline) - Oprea Valentin, Assoc. Prof. - The psychiatric service in the Republic of Moldova. Past, present and future. Moderator: Oprea Valentin
16.50-17.10	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
17.10-18.30	Symposium 3 - Contemporary treatments in severe mental disorders Speakers: - Dr. Gabriel-Cristian Marinescu (RO) - Modern therapeutic options for the treatment of the resistant depression – sponsored by Janssen - Nastas Igor, Assoc. Prof. - Resistance and patterns of adjunctive therapies in schizophrenia - Oprea Valentin, Assoc. Prof. - Therapeutic management in bipolar affective disorder. Relevant issues in the clinical practice	Symposium 4 - Young researchers in psychiatry Speakers: - Radilova Iulia - The relationship between the severe mental disorders and COVID-19 outcomes: severity and mortality - Musiuc Iulia - Practices and therapeutic options for the anxiety disorders in patients with bipolar affective disorder - Jelaga Dorin – The severe mental disorders. Peripheral biomarkers in the first psychotic episode - Gherasim Sanda – The severe mental disorders: psycho-social recovery within the community mental health services

	Moderator: Nastas Igor	- Sanduleac Lidia - Transient acute psychotic disorder associated with SARS-CoV-2 infection. Case Study. Moderator: Oprea Valentin, Coşciug Ion
FRIDAY, 25th of November 2022		
09.00-10.20	Plenary session 4: Schizophrenia. Modern therapeutic management. Speakers: - Prof. Manea Mirela, Bucharest (RO) – 3 rd generation antipsychotics. Pharmacological characteristics. Switch strategies. - Coşciug Ion, Assoc. Prof., Chişinău (RM) - Pharmacological arguments for the association of antipsychotic therapy. Moderator: Coşciug Ion	
10.20-10.50	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
10.50-12.20	Plenary session 5: Pharmacological and multidisciplinary interventions in the treatment of patients with severe mental disorders Speakers: - Dr. Gabriel-Cristian Marinescu (RO) - Therapeutic options in the stabilization phase of schizophrenia. Paliperidone administered every 3 months – sponsored by Janssen - Prof. Mirela Manea (RO) - Stigma in psychiatry - Prof. Michael Davidson, USA - Future trends in psychiatric service delivery and neuroscience Moderator: Nastas Igor	
12.20-12.30	Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
12.30-13.30	Plenary session 6: Supporting the families of people with schizophrenia. Speaker: - Diana Osadci, MD, PhD (HU) - The role of caregivers in schizophrenia disease management and improving the treatment outcomes Moderator: Chihai Jana	
13.30 - 14.30	LUNCH BREAK	
14.30-15.50	Symposium 5 - Non-pharmacological approaches in mental health Speakers: - Dr. Raluca Nica (RO), CBT Psychotherapist— The use of cognitive-behavioural psychotherapy in the treatment of mental disorders - Oxana Gumennaia, CBT Psychotherapist - The use of cognitive-behavioural psychotherapy in panic disorder	Symposium 6 - Mental health — a public health issue Speakers: - Prof. Jutta Lindert (DE) - Resilience and mental health conditions - Prof. Mark Weiser - Drug development in schizophrenia: past, present, and future - Boronin Larisa, Assoc. Prof. - Medicinal plants and nutritional supplements in

	<p>- Elena Veverita, CBT Psychotherapist - The use of cognitive-behavioural psychotherapy in generalized anxiety disorder</p> <p>- Dr. Lucia Veverita, CBT Psychotherapist - The use of cognitive-behavioural psychotherapy in depressive disorder</p> <p>Moderator: Coşciug Ion</p>	<p>mental disorders during pregnancy</p> <p>Moderator: - Nastas Igor</p>
15.50 - 16.20	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
16.20- 17.40	<p>Symposium 7 - Social environments and the problem of addictions</p> <p>Speaker:</p> <p>- Valentin Petre Matei, Assoc. Prof. (RO) - Risk factors and consequences of traumatic brain injury in male patients. Data from the Cohort Study on Substance Use Risk Factor</p> <p>- Ovidiu Alexinschi, Assoc. Prof., Alexandra Bolos, Nicoleta Bobutanu, Cristina Nedelcu, Gheorghe Nedelciuc, Marcel Alexandru Gaina (RO) - Actualities and trends in addiction medicine — ICD 11, tele-psychiatry and VR;</p> <p>- Dr. Petrisor Ciprian Aldescu (RO) - Antisocial personality disorder in the penitentiary environment</p> <p>Moderator: Nastas Igor</p>	<p>Symposium 8 - Psychotherapeutic treatment in various mental health problems — realities and prospects</p> <p>Speakers:</p> <p>- Adeola Cornelia - Understanding trauma and its treatment</p> <p>- Dr. Calancea Veronica - Study of prognostic and psychopathological factors in the elderly patients.</p> <p>- Cernițanu Mariana, Assoc. Prof. - The role of developing the emotional intelligence in psychotherapy</p> <p>Moderator: Cernițanu Mariana</p>
SATURDAY, 26th of November 2022		
09.00- 10.30	<p>Plenary session 7: Good practices in mental health systems</p> <p>Speakers:</p> <p>- Bernard Jacob (Belgium) – The reform of the mental health care in Belgium</p> <p>- Lotte Voorham, Dr. Laura Shields-Zeeman (Netherlands) - European priorities at the level of mental health policies.</p> <p>- Faith Thomson (Netherlands) - Mental health at work — national and international perspectives.</p> <p>- Victoria Condrat (MD) - Mental health — prospects for development in the Republic of Moldova.</p> <p>Moderator: Garaz Grigore</p>	
10.30- 11:00	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners	

11:00-12.30	Plenary session 8: Smoking — a multidisciplinary view Speakers: - Peter Harper, MD, Oncologist (UK) – Smoking disparities in the UK - Academician Chaban Oleg Sozontovich, Psychiatrist-narcologist & Mishchenko Larisa Anatolyevna– Doctor of Medicine, Cardiologist (UKR) - Prof. Mishchenko Larisa Anatolyevna (UKR) - Head of Hypertension Department, Institute of Cardiology. M.D. Strazhesko, NAMS of Ukraine. - Health Journal Moderator: Garaz Grigore	
12.30-12.40	Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
12.40-13.40	Plenary session 9: - Depression and suicide prevention Speakers: - Karel Kraan (Switzerland) – Management of psychosis, early detection and intervention. - Dr. Raluca Nica (RO), Tiberiu Rotaru (Ro) - Good practices and standards of services provided by psychiatric hospitals. - Vlado Nakov (BG) – Suicide in Bulgaria – the historical context. Moderator: Garaz Grigore	
13.40 - 14.40	LUNCH BREAK	
14.40-16.00	Symposium 9 - Multidisciplinary aspects in mental health Speakers: - Mihai Cristian Pirlog, Assoc. Prof. (RO) - The effects of the COVID pandemic on the medical education system - Dr. Alina Roșca, lecturer (RO) - Quality of life in patients with a subjective cognitive decline - Dr. Ana Giurgiuc, lecturer (RO) - Training and retention of psychiatrists: Romania's experience within the European Union - Dr. Vlado Nakov (BG) – Suicides in the old age Moderator: Eșanu Andrei	Symposium 10 - Inpatient services and their role in mental health Speakers: - Dr. Ciprian Băcilă (RO) - Research in neuroscience and mental health - Dr. Claudia Anghel (RO) - Electroconvulsive therapy — future directions. - Prof. Anamaria Ciubară, PhD psych. Simona Mitincu (RO) Psycho-emotional resets in the post-pandemic era Moderator: Deliv Inga
16.00 - 16.20	COFFEE TIME, Video spot, Promotional poster / videos from the partners	
16.20-18.00	Symposium 11 – Autistic Spectrum disorders – big challenges Speakers: - Dr. Lauren Moscovitzs - The evaluation	Symposium 12 - Young researchers in mental health Speakers: - Radu Coșulean - Assessing the

	<p>and care of the individual with autism having aggressive or self-injurious behaviors.</p> <p>Questions session.</p> <p>Moderator: Nastas Igor</p>	<p>psychological profile and the psychoemotional needs of people with severe mental disorders</p> <ul style="list-style-type: none"> - Grigoraş Irina - Management of patients with dementia in Alzheimer's disease - Eremia Valentina - The role of nutrigenomics in psychiatric disorders - Eremia Valentina - Psychiatric disorders in patients with Creutzfeldt Jacobs's disease - Ţapeş Victoria - Depression in schizophrenia - Buga Ina - Genetic and molecular aspects in BAD <p>Moderator: Oprea Valentin, Coşciug Ion</p>
14.30	SOLEMN CLOSING OF THE CONFERENCE	

ПСИХИЧЕСКОЕ ЗДОРОВЬЕ ДЛЯ ВСЕХ: ОБЕСПЕЧЕНИЕ УСТОЙЧИВОСТИ И КАЧЕСТВЕННЫХ УСЛУГИ

ЧЕТВЕРГ, 24 НОЯБРЯ 2022

08.30-09.00	Регистрация участников
	Открытие конференции
09.00-09.30	<p>Вступительное слово представителя Министерства здравоохранения (МЗ)</p> <p>Вступительное слово представителя Государственного университета медицины и фармации "Николае Тестемицану" (ГУМФ)</p> <p>Вступительное слово представителя Общества психиатров, наркологов, психотерапевтов и клинических психологов Республики Молдова (ОПНПКП)</p> <p>Международные ответные меры в кризисных ситуациях – Маура Рип - ВОЗ</p>
09.30-10.00	<p>Запуск онлайн-платформы sanateh-mintala.md</p> <p>Докладчики:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Представитель Министерства здравоохранения Республики Молдова - Представитель Швейцарского бюро по сотрудничеству в Республике Молдова - Виктория Кондрат, местный менеджер молдавско-швейцарского проекта MENSANA - «Поддержка реформы служб охраны психического здоровья в Молдове».
10.00 - 11.00	<p>Пленарное заседание 1: Психическое здоровье в кризисных ситуациях</p> <p>Докладчики:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Проф. Даниел Давид (РУ) - Конгнитивно-поведенческие интервенции в социальных кризисах. - Проф. Мартина Рожник (ХР)- Роль специалистов в области психического здоровья в Европе во время войны и пандемии. - Боля Зинаида, старший преподаватель кафедры прикладной психологии ГУМФ - Психоаналитические перспективы исторической травмы. <p>Модератор: Кихай Жана</p>
11.00-11.30	ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров
11.30-13.00	<p>Пленарное заседание 2: Реабилитационные услуги и мероприятия для социальной и профессиональной интеграции в сфере психического здоровья</p> <p>Докладчики:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Джули Бейли, (Великобритания) Руководитель Центра индивидуальной поддержки и трудоустройства (ИПТ) для психического здоровья - Индивидуальная поддержка и трудоустройство как инструмент реабилитации - Опыт быстрого развития ИПТ в Англии - Уша Вара (Великобритания), Центральный и Северо-Западный Лондонский фонд NHS Foundation Trust - Индивидуальная поддержка и трудоустройство - действия на местном уровне - Кристина Нестор, консультант по вопросам социальной помощи, проект MENSANA - Почему стоит инвестировать в индивидуальную поддержку и трудоустройство в Молдове? - Андрей Ешану, аспирант, ассистент кафедры психиатрии ГУМФ, РМ - Перспективы интеграции ИПТ в реабилитацию в Молдове <p>Модератор: Андрей Ешану</p>
13.00-14.00	ОБЕДЕННЫЙ ПЕРЕРЫВ

<p>14.00-15.15</p>	<p>Пленарное заседание 3: Междисциплинарный подход к нейрокогнитивным расстройствам Докладчики: - Доцент Кошуг Ион, Доцент Делив Инга - Управление когнитивными и некогнитивными нарушениями при деменции. Модератор: Кошуг Ион</p>	
<p>15.15-15.30</p>	<p>Спот, промо-постер/видеоролики партнеров</p>	
<p>15.30-16.50</p>	<p>Симпозиум 1 - Психическое здоровье у детей Докладчики - - Доцент Флорина Рад, Ассистент Универ., Д-р Эманула Андрей, Ассистент Универ., Д-р Илинка Михэйлеску (РУ) - Динамика аффективных расстройств у детей и подростков - онлайн - Доцент Делив Инга - Депрессия у детей и подростков - Гарштя Виктория - Подход к детям с РАС - Доцент Жана Кихай - Депрессия и тревога - подходы и методы лечения. - Доктор Алина Бологан, Терапевтический подход при генерализованном тревожном расстройстве. Модератор: Делив Инга</p>	<p>Симпозиум 2 - Трансграничное научное сотрудничество в области психического здоровья между Республикой Молдова и Румынией Докладчики: - Проф. Кирица Василе, профессор Кирица Роксана, доцент Добрин Ромео, др. Недельчук Георге - Яссы, (РУ) - Биологическая направленность К. И. Пархона- открытие дороги к школе Сокола (30 минут офлайн) - доцент Опря Валентин - Психиатрическая служба в Республике Молдова. Прошлое, настоящее и будущее. Модератор: Опря Валентин</p>
<p>16.50-17.10</p>	<p>ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров</p>	
<p>17.10-18.30</p>	<p>Симпозиум 3 - Современные методы лечения тяжелых психических расстройств Докладчики: - Д-р Габриел-Кристиан Маринеску (РУ) - Современные терапевтические возможности для лечения резистентной депрессии – спонсор Janssen - доцент Настас Игорь - Резистентность и модели вспомогательной терапии при шизофрении - доцент Опря Валентин - Терапевтическое управление при биполярном аффективном расстройстве. Актуальные аспекты в клинической практике Модератор: Настас Игорь</p>	<p>Симпозиум 4 - Молодые исследователи в области психиатрии Докладчики: - Радилова Юлия - Связь между тяжелыми психическими расстройствами и результатами COVID-19: тяжесть и смертность. - Мусюк Юлия - Практики и методы терапии тревожных расстройств у пациентов с биполярным аффективным расстройством. - Желага Дорин – Тяжелые психические расстройства. Периферические биомаркеры при первом психотическом эпизоде. - Герасим Санда - Тяжелые психические расстройства: психосоциальная реабилитация в коммунитарных центрах психического здоровья.</p>

		- Сандуляк Лидия - Преходящее острое психотическое расстройство, связанное с инфекцией SARS-CoV-2. Тематическое исследование Модераторы: Опря валентин, Кошуг Ион
ПЯТНИЦА, 25 ноября 2022		
09.00-10.20	Пленарное заседание 4: Шизофрения. Современный терапевтический менеджмент. Докладчики: - Проф. Маня Мирела, Бухарест (РУ) - Антипсихотики 3-го поколения. Фармакологические свойства. Стратегии переключения (выключатель). - Доцент Кошуг Ион, Кишинев, РМ - Фармакологические аргументы в пользу комбинированной терапии антипсихотиками. Модератор: Кошуг Ион	
10.20-10.50	ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров	
10.50-12.20	Пленарное заседание 5 Фармакологические и мультидисциплинарные вмешательства в лечении пациентов с тяжелыми психическими расстройствами Докладчики: - Д-р Габриел-Кристиан Маринеску (РУ) - Терапевтические возможности на этапе стабилизации шизофрении Палиперидон с 3-месячным приемом - спонсор Janssen - Проф. Мирела Маня (РУ) - Стигматизация в психиатрии - Проф. Майкл Дэвидсон, США - Будущие тенденции в предоставлении психиатрических услуг и нейронауки Модератор: Настас Игорь	
12.20-12.30	Спот, промо-постер/видеоролики партнеров	
12.30-13.30	Пленарное заседание 6: В поддержку семей лиц, страдающих шизофренией. Докладчики: - Диана Осадчий, ДМ, ДФ (Венг) - Роль ухаживающих лиц, в управлении шизофренией и улучшении результатов лечения Модератор: Кихай Жана	
13.30 - 14.30	ОБЕДЕННЫЙ ПЕРЕРЫВ	
14.30-15.50	Симпозиум 5 - Нефармакологические подходы в психическом здоровье Докладчики: - Д-р Ралука Ника (РУ), Психотерапевт КПТ - Использование когнитивно-поведенческой психотерапии в лечении психических расстройств - Оксана Гуменная, Психотерапевт КПТ - Использование когнитивно-поведенческой психотерапии при паническом расстройстве	Симпозиум 6 - Психическое здоровье - проблема общественного здравоохранения Докладчики: - Профессор Ютта Линдерт (Гер) - Резистентность и состояние психического здоровья - Профессор Марк Вейзер (Израиль) - Разработка лекарственных препаратов при шизофрении: прошлое, настоящее и будущее

	<p>- Елена Веверицэ, Психотерапевт КППТ - Использование когнитивно-поведенческой психотерапии при генерализованном тревожном расстройстве</p> <p>- Д-р Лучия Веверицэ, Психотерапевт КППТ - Использование когнитивно-поведенческой психотерапии при депрессивных расстройствах</p> <p>Модератор: Кошуг Ион</p>	<p>- доцент Боронин Лариса - Лекарственные травы и пищевые добавки при психических расстройствах во время беременности</p> <p>Модератор: - Настас Игорь</p>
15.50 - 16.20	ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров	
16.20-17.40	<p>Симпозиум 7 - Социальная среда и проблемы зависимости</p> <p>Докладчики:</p> <p>- Доцент Валентин Петре Матей (РУ) - Факторы риска и последствия черепно-мозговой травмы у пациентов мужского пола. Данные когортного исследования факторов риска злоупотребления психоактивными веществами</p> <p>- Докторы Овидиу Алексински, Александра Болос, Николета Бобуцану, Кристина Неделку, Георге Неделчук, Марчел Александру Гаина (РУ) - Новости и тенденции в наркологической медицине - МКБ 11, телепсихиатрия и ВР;</p> <p>- Д-р Петришор Чиприан Алдеску (РУ) - Антисоциальное расстройство личности в Антисоциальное расстройство личности в пенитенциарной среде</p> <p>Модератор: Настас Игорь</p>	<p>Симпозиум 8 - Психотерапевтическое лечение при различных психических заболеваниях - реалии и перспективы</p> <p>Докладчики:</p> <p>- Адеола Корнелия - Понимание травмы и ее лечение</p> <p>- Д-р Каланча Вероника - Изучение прогнозируемых и психопатологических факторов у пожилых пациентов.</p> <p>- Доцент Черницану Мариана - Роль развития эмоционального интеллекта в психотерапии</p> <p>Модератор: Черницану Мариана</p>
Суббота, 26 ноября 2022		
09.00-10.30	<p>Пленарное заседание 7: Передовая практика в системах охраны психического здоровья</p> <p>Докладчики:</p> <p>- Бернар Жаккоб (Бельгия) - Реформы психиатрической помощи в Бельгии</p> <p>- Лотте Вурхам, Д-р Лаура Шилдс Зеeman (Нидерланды) - Европейские приоритеты на уровне политики в области психического здоровья.</p> <p>- Фейт Томсон (Нидерланды) - Психическое здоровье на рабочем месте - национальные и международные перспективы.</p> <p>- Виктория Кондрат (РМ) - Психическое здоровье - перспективы развития в Республике Молдова.</p> <p>Модератор: Гараз Григоре</p>	
10.30-11:00	ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров	

11:00-12:30	<p>Пленарное заседание 8: Курение - мультидисциплинарный взгляд Докладчики: - Петер Харпер, ДМ, Онколог (Великобритания) – Расхождения в отношении курения в Великобритании - Академик Чабан Олег Созонтович, психиатр-нарколог и Мищенко Лариса Анатольевна (Укр)– ДМН, кардиолог - Проф. Мищенко Лариса Анатольевна (Укр) – Проф., заведующая отделением гипертонии, Институт кардиологии. Д.М. Стражеско, НАМН Украины. - Журнал Здоровье Модератор: Гараз Григоре</p>	
12.30-12.40	<p>Спот, промо-постер/видеоролики партнеров</p>	
12.40-13.40	<p>Пленарное заседание 9: - Депрессия и предотвращение самоубийств Докладчики: - Карел Краан (Швейцария) – Управление психозами, раннее выявление и вмешательство. - Д-р Ралука Ника (Румыния), Тибериу Ротару (Румыния) - Передовая практика и стандарты услуг, предоставляемых психиатрическими больницами. - Владо Наков (БГ) - Самоубийства в Болгарии - исторический контекст. Модератор: Гараз Григоре</p>	
13.40 - 14.40	<p>ОБЕДЕННЫЙ ПЕРЕРЫВ</p>	
14.40-16.00	<p>Симпозиум 9 - Междисциплинарные аспекты в психическом здоровье Докладчики: - Доцент Михай Кристиан Пырлог (РУ) "Влияние пандемии COVID на систему медицинского образования"; - Д-р Алина Рошка (РУ), руководитель работ: "Качество жизни пациентов с субъективным снижением когнитивных функций"; - Д-р Ана Джурджук (РУ), руководитель работ: "Обучение и удержание психиатров: Опыт Румынии в Европейском Союзе"; - Д-р Владо Наков (БГ) – Самоубийство в пожилом возрасте Модератор: Ешану Андрей</p>	<p>Симпозиум 10 - Больничные службы и их роль в охране психического здоровья Докладчики: - Д-р Чиприан Бэчилэ (РУ)- Исследования в области нейронаук и психического здоровья - Д-р Клаудия Ангел (РУ) - Электросудорожная терапия - будущие направления. - Проф. Анамария Чубарэ, доктор психологических наук. Симона Митинку (Ру) Психозэмоциональные перезагрузки в постпандемическую эпоху Модератор: Делив Инга</p>
16.00 - 16.20	<p>ПЕРЕРЫВ НА КОФЕ, Спот, промо-постер/видеоролики партнеров</p>	
16.20-18.00	<p>Симпозиум 11 - Расстройства аутистического спектра – большие проблемы Докладчики: - Д-р Лорен Московичс - Оценка и уход за человеком с аутизмом, имеющим агрессивное или самоповреждающее поведение.</p>	<p>Симпозиум 12 - Молодые исследователи в области психического здоровья Докладчики: - Радун Кошулян - Оценка психологического профиля и психоэмоциональных потребностей лиц с тяжелыми психическими расстройствами (ТПР).</p>

	<p>Сессия вопросов. Модератор: Настас Игорь</p>	<p>- Григораш Ирина - Ведение пациентов с деменцией при болезни Альцгеймера - Еремия Валентина - Роль нутригеномики при психических расстройствах - Еремия Валентина – Психиатрические расстройства у пациентов с болезнью Крейтцфельдта-Якобса - Цапеш Виктория – Депрессия при шизофрении - Буга Ина – Генетические и молекулярные аспекты в БАР Модераторы: Опря Валентин, Кошуг Ион</p>
14.30	ТОРЖЕСТВЕННОЕ ЗАКРЫТИЕ КОНФЕРЕНЦИИ	